

Title (en)

Lubrication system for the contacting surfaces of a camshaft and a hydraulic tappet for an internal combustion engine.

Title (de)

Schmierungssystem für die Kontaktfläche von einer Nockenwelle und einem hydraulischen Stössel einer Brennkraftmaschine.

Title (fr)

Système de lubrification des surfaces en contact d'un arbre à cames et d'un poussoir hydraulique pour un moteur à combustion interne.

Publication

**EP 0463900 A1 19920102 (FR)**

Application

**EP 91401441 A 19910603**

Priority

FR 9007858 A 19900622

Abstract (en)

This lubrication system, in which the tappet (2) comprises a sleeve (15) having a first hydraulic compression chamber (20) for adjusting the clearance of a corresponding valve, fed from a fluid source by way of at least one first port (18) made in the side wall of the sleeve (15), when the tappet is in the high position, is characterised in that the sleeve (15) has a second hydraulic chamber (21) located above the first, at least one second port (23) opening into the second chamber (21) and made in its side wall above the first at a distance corresponding to the stroke of the tappet, so that the second chamber (21) is fed from the source when the tappet is in the low position, and at least one third port (25) made in its upper wall and opening, on the one hand, into the second chamber (21) and, on the other hand, in the vicinity of the contact surfaces of the cam shaft and of the tappet in order to lubricate them. <IMAGE>

Abstract (fr)

Ce système de lubrification, dans lequel le poussoir (2) comporte une chemise (15) comprenant une première chambre hydraulique de compression (20) pour le réglage du jeu d'une soupape correspondante, alimentée à partir d'une source de fluide à travers au moins un premier orifice (18) ménagé dans la paroi latérale de la chemise (15), lorsque le poussoir est en position haute, est caractérisé en ce que la chemise (15) comprend une seconde chambre hydraulique (21), au-dessus de la première, au moins un second orifice (23) débouchant dans la seconde chambre (21), ménagé dans sa paroi latérale au-dessus du premier, à une distance correspondant à la course du poussoir, pour que la seconde chambre (21) soit alimentée à partir de la source lorsque le poussoir est en position basse et au moins un troisième orifice (25) ménagé dans sa paroi supérieure, débouchant d'une part dans la seconde chambre (21) et d'autre part à proximité des surfaces en contact de l'arbre à cames et du poussoir pour les lubrifier. <IMAGE>

IPC 1-7

**F01L 1/24; F01M 9/10**

IPC 8 full level

**F01L 1/25** (2006.01); **F01M 9/10** (2006.01); **F02F 7/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

**F01L 1/25** (2013.01); **F01M 9/101** (2013.01); **F02F 7/006** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] FR 2006542 A1 19691226 - MOTOMAK
- [A] US 3380440 A 19680430 - THUESEN NIEL C
- [A] DE 3603938 A1 19870813 - BAYERISCHE MOTOREN WERKE AG [DE]
- [A] FR 2562157 A1 19851004 - MOTOMAK [DE]
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 9, no. 139 (M-387)(1862) 14 juin 1985, & JP-A-60 019903 (TOYOTA JIDOSHA K.K.) 1 février 1985

Cited by

FR2826403A1

Designated contracting state (EPC)

DE GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0463900 A1 19920102; EP 0463900 B1 19930929; DE 69100427 D1 19931104; DE 69100427 T2 19940217; FR 2663683 A1 19911227;**  
**FR 2663683 B1 19921009**

DOCDB simple family (application)

**EP 91401441 A 19910603; DE 69100427 T 19910603; FR 9007858 A 19900622**